
 

 
 

 ברכות לעולים לכתה א'

שתלמדו דברים חדשים ותכירו חברים חדשים שתרחצו 

עלו שתהיו בריאים ותיהנו, ידיים ותשמרו  על המרחק, 

 והצליחו!

 

לכל התלמידים/ות, המורים/ות והמחנכים/ות המתחילים שנה 

ת נחדשה הסתגלות מוצלחת להסדרי הלמידה בצל הקורונה ש

 עשירה. בריאות איתנה לכולם.לימודים מעניינת, מהנה ומ
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]הקלד ציטוט מהמסמך או סיכום של נקודה מעניינת.  

באפשרותך למקם את תיבת הטקסט בכל מקום  



 אלה העולים לכתה א': 
 

 אביגיל זלינגר

 אדם בוימל

 אוהד שני

 אורי סטולר

 אירי לפידות

 איתמר בהט

 אלה טטרסקי

 אלון מיכל

 אלון שינדלר

 דוד חזי

 אדון-דולב בר

 דניאלה מזור

 יהב מועלמי

 יואב צור

 יובל אברהמי

 יותם בר אלי

 יותם פוקס

 ליה שטיין

 לילי לוינהיים

 נועם ווניק

 ישניצן יור

 נעה יוגב

 עופרי רטנר

 

 עידו יעקובי

 עמית קורן

 רווה ז'קוטו

 רועי מנשה

 רז בהר

 תום מועלמי

 תום שניידרמן

 תומר יעקובי

 תמר אולסונג

 תמר וינברגר

 תמרה אבירם

 
 

 ילדים וילדות מקסימים שלנו,
 

הערב התחלתם מסע חדש ומרגש ומחר בבוקר כבר תצעדו אל בית הספר ותלכו לכיתותיכם בפעם 
 הראשונה.

 

 תשמרו תמיד על הסקרנות, 
 תשאלו שאלות שתרצו לדעת, 

 תמשיכו לשחק בהנאה ולהיות חברים טובים האחד לשני,
 תהיו מוכנים לגלות עולמות חדשים, 

 תמשיכו לשמוח 
 והלוואי ותמיד תהיו בריאים

 

 את".הוא הרגע שבו תאבדו את היכולת הז-פיטר פן אמר ש"הרגע שבו תחשבו שלא תוכלו לעוף
 אז תדעו תמיד שתוכלו להיות מה שתבחרו, 

 תוכלו להגיע הכי רחוק 
 ולעוף הכי גבוה. 

 

 אנחנו מתרגשים איתכם ובשבילכם, 
 

 מחבקים אתכם, 

 ️❤מאמינים בכם ואוהבים אתכם מאוד

 
 ההורים.תמיד איתכם. 

 

  



 כוונה לאלול

 ברגעי הדממה הגדולה

  –כשאנו מתבוננים בדברים, שאין הפה יכול לאמרם 

 אותה שעה בואו נעמיק את הראיה הנתונה לנו,

 נסתכל בנו פנימה נעלה חיינו בדרך שמעלים דלי מן הבאר,

 מצווה עלינו לבוא לכלל הכרה של עצמנו

 ולהגיע לאיזון הכוחות הפועלים בנו.

 עפ"י מרטין בובר                                                                        
 

של בובר נכונים במיוחד בשנה זו עת אנו נתונים במגפת הקורונה  דבריו

 המתמשכת ומעמידה אותו בפני אתגרים לא מוכרים.

נקבל את שנת הלימודים שאנו נתונים בפתחה ואת שנת תשפ"א שאנו עומדים על 

 סיפה בצניעות ובאופטימיות.

ות טובות כמה נקווה שהחוסן היישובי ימשך ויעמיק ושנזכה לבריאות איתנה ולחדש

 שאפשר.

 יהודית אפרתי                                              
 

 עוגיות שוקולד צ'יפס עם  קמח כוסמין וצימוקים

 

 עוגיות: 30-40 -חומרים ל
 

 גרם חמאה בטמפרטורת החדר 230
 גרם )כוס( סוכר חום קהה 200
 גרם קמח כוסמין לבן 200

 ביצים 2
 ל טחונהגרם שיבולת שוע 200

 חצי כפית מלח
 לשתייה: חצי כפית אבקת סודה

 כף אמרטו
גרם שוקולד צ'יפס, או שוקולד  מריר 200
 קצוץ
גרם צימוקים שחורים, או צימוקי  200

 אוכמניות
 

 לעיטור:
 

 גרם פקאנים קצוצים 100
 גרם צימוקים 100

 הכנה:
 

בקערת מערבל חשמלי, מערבלים במהירות 
דקות.  10-כ בינונית את החמאה והסוכר 

מעלות. מוסיפים ביצה,  180 -מחממים תנור ל
אחר ביצה, מערבלים, מוסיפים את תערובת 
החומרים היבשים, מערבלים מעט, מוסיפים 

את האמרטו, השוקולד והצימוקים, מערבבים  
ידנית. צרים כדורים בגודל חלמון ביצה, 
משטחים מעט ומניחים פקאנים קצוצים 

ית מרופדת בנייר וצימוקים, מניחים בתבנ
דקות, מצננים בתבנית לפני  10אפיה, אופים 

 ששולפים לרשת צינון. 
 

 אפתה והמליצה מרים קליין
 

                                         



 28.08.2020  - אגודה עדכוני פעילות
 תושבים יקרים,
 ,אוגוסט עדכונים מפעילות בחודשמצורף פרסום 

של צוות תיאום ועד ראשונה חודש התקיימה פגישה ה :וועד מזכירות –פגישת תיאום ראשונה  .1

מזכירות. כזכור ביוני זומנה ע"י הוועד ישיבה ראשונה של כל חברי וועד אגודה וחברי מזכירות בנושא 

 צורך בתיאום וייעול העבודה בין המזכירות לוועד וקידום נושאים משותפים.  בפגישת התיאום

יעל, כלל את זאבי ועידן קריסטל ממזכירות הקיבוץ. השתתף צוות מצומצם אשר נבחר ו הראשונה

על קיום הפגישות  הוסכםדותן, אלון וזאב כנציגי וועד האגודה. הפגישה הייתה באווירה טובה מאוד ו

 שלושה. –אחת לשבועיים  באופן סדיר

הוועד לידי האגודה/ העברת ניהול המגרש המקורה ראשון לטיפול: במהלך הישיבה הועלה נושא

המועצה הציעה פתרון אש"ח.  190לותו כ י, כמו גם הצורך בהחלפת הרצפה, פרויקט שעהמקומ

בודקים מועצה, קיבוץ )בעל הנכס( וועד מקומי. עידן וזאבי  ולש:במימון משותף ומשהחלפת הרצפה ל

 נושא במזכירות.את ה

 

לעבודה על  יםהשבוע חזרו הצוות אנו בפתח שנת לימודים מיוחדת שכמותה עוד לא חווינו.: חינוך .2

 מנת להכין את המבנים לקליטת הילדים.

אדלר, מקיבוץ נען מחליפה בניהול את מיכל. נאחל לה  –. שחר אברהמסון מסגרות הגיל הרך 

מסגרות, לכולן מובילות וצוותים חזקים מאוד. מסגרות הגיל הרך  4הרבה הצלחה. גם השנה יהיו 

  . עם התאמות קורונה נדרשותימשיכו לפעול כרגיל, 

ימשיכו לפעול ד' -א'המסגרות. כיתות  6כנרת אמויאל היא המנהלת של כל . ו'-חינוך חברתי א' 

אבל היות וכיתות אלה ילמדו חלקית  ,ו' מבחינתנו יפעלו כרגיל-כיתות ה'. כמו בשנה הנוכחית

אפשרות שבוחן דיון בין המועצה לישובים בימים אלה בבית הספר וחלקית בזום, מתקיים 

של למידה בזום משותפת במבנים בישובים. אין עדיין מסקנות. כאשר יהיו, נשתף את  והשלכות

 ההורים הרלוונטיים של כל שכבה.

 אבנר מנהל מועדון הנוער. במקביל, במהלך ספטמבר יפורסם קול קורא לתפקיד. מועדון נוער 

ה ואתגרה זאת מאחר ואבנר קיבל את התפקיד בימים בהם הקורונה שיבש) מנהל חטיבה בוגרת

בימים אלה את המערכת בנוסף לעזיבתו של גיל ונקבע כי אבנר נכנס באופן זמני לתפקיד(. 

הסבת מבנה אבנר מוביל הצעה לתכנית למתבצעת הרשמה למועדון נוער במבנה הנוכחי. 

אבנר ואני פנינו  תכנון של הקיבוץ. תעקרוני מוועדקיבלנו על כך אישור  למועדון נוער. האורווה

תאמת המבנה. לאחר קבלת חוות הדעת, כולל חוות דעת של קונסטרוקטור לגבי ה לקבלת

ממנה ייגזר התקציב הדרוש. כמובן שהנושא יובא לדיון בוועד ובפורום דרישות, נוכל להכין תכנית 

 החינוך לאישור המהלך, כולל גיוס התקציב הדרוש.

 
החלטנו להתמקד עכשיו  הבעקבותיצוות איכות הסביבה עושה עבודה יסודית  .מחזורפינות  .3

 מקומות במיוחד. 5בטיפול ב 

  הוחלט לצמצם אותה ולהשאיר אותה בעיקר לצרכי הכלבו, ז.א. "ליד הכלבו"פינת מיחזור .

 קרטונים ובקבוקי פלסטיק.

  מיועדת להיות פינת המיחזור המרכזית בשטח הקיבוץ וכבר בשבוע הבא ליד הסילופינת מיחזור .

 ה לאחר שכבר הוספנו מתקני מיחזור שגייסנו מהמועצה או העברנו מהכלבו.נסיים לסדר אות

  צוות איכות הסביבה החליט שפינת מיחזור זו תתוחם . בריכה –חדר גנרטור פינת המיחזור

 בדומה לפינת המיחזור ליד הספרייה. כבר קיבלנו הצעות מחיר והבצוע יהיה תוך שבועות.

  סיימנו את הקמתה לפני שבועיים. מטרת מרכזית מאחורי "המדגרה" תביתי פסולתגזם ופינת .

פינה זו הינה לרכז בה רוב הגזם של חברים וגנן משטח הקיבוץ, לאפשר לקבלני גינון פרטיים 



מהקיבוץ וההרחבה שעובדים לא בימי הפינוי על ידי המועצה, להוביל לשם את הגזם, על מנת 

איסוף גזם ופסולת ביתית מתבצעת בימי ראשון בהרחבה בחצר. אני מזכיר ש ולמנוע הישארות

חשוב לציין שהמקום נעול ועל מנת להיכנס יש להקליד קוד אותו ניתן לקבל  ובימי חמישי בקיבוץ.

 ממני, אפרת במשרד האגודה, עובדי הנוי ואסא. 

  לפני שבוע הגדלנו את המקום והוספנו מתקני מיחזור.  .מרכזית בהרחבהפינת מיחזור

 טוב לצרכים.רכתנו, תוכל לתת מענה להע

  פינה זו מבוטלת. המקום החדש מאחורי המדגרה מיועד לכל פסולת מול שלוימלהפינת מיחזור .

 גינון. –גזם 

    : ללא שיתוף פעולה שלכם, עשרות אלפי השקלים מאוד להדגישלנו חשוב         

  שהושקעו ועוד נשקיע, כמו גם הזמן שמושקע על ידי עובדי האגודה וצוות איכות         
  מתחמים / הכולם מתבקשים להשליך ולמחזר עפ"י המיכלים  :יבוזבזוהסביבה         
 המתאימים. אין להשליך פסולת או אשפה מחוץ למיכלים המתאימים.        

 
 
 מקומות שונים.  4. השבוע השלמנו התקנת מצלמות ב מצלמות –מצלמות  .4

 .בשער כניסה לקיבוץ  

 .בכיכר לכיוון הגנים ובית הספר האלה  

 .בפינת המיחזור בסילו  

 בפינת המיחזור בהרחבה . 

  לצפייה על פי צורך ועל  אלאלמעקב אחר אנשים,  ינןא: המצלמות חשוב להסביר    
   פי שיקולי וועד האגודה במקרים של פגיעה ברכוש האגודה, שימוש לא נכון בפינות     
 אישור מעקב למספר מצומצם של אנשים.  . וועד האגודה ייתןומקרי ונדליזם חזורהמ    

 
 . מסלול אופניים .5

o  לאחר שהתקבל אישור המועצה לשימוש בכספי פיתוח של היישוב, נחתם ההסכם עם חברת

ספורטס בע"מ שסיימה את התכנון ותחל בעבודה כבר בימים אלה. זה פרויקט אולריידר 

  שמדברים עליו כבר מספר שנים וטוב שעכשיו מתבצע.

 

 .מתקני נינג'ה ואומגה בגבעת הילדים .6

  לפני כחודשיים קיבלנו אישור תקציבי של המועצה לניצול כספי פיתוח למטרת התקנת מתקנים

לגיל יסודי ונוער מאחר  נינג'ה באזור גבעת הילדים. הכוונה הינה להוסיף מתקנים –אקסטרים 

בנושא.  לחשיבהאנשים  8של צוות  בעיקר לגיל הצעיר. לצורך זה הוקםאלה הקיימים שמיועדים ו

חברות שראו את המקומות המיועדים ועזרו לנו בגיבוש הרעיונות.  5הוזמנו למקום נציגים מ 

מטרים אורך בשטח שבין המועדון לחבר בקיבוץ,  28מת מתקן אומגה של כ בסוף סוכם על הק

לבין גבע, ומתקני אקסטרים שונים בשטח שבין המועדון לחבר למבנה השמו"צ. סה"כ אושר 

, אף מתקציבי פיתוח של המועצה למטרות אלה. מיקום המתקנים איננו אש"ח 250תקציב של 

ים ודשא סינטטי, כולל תשתית, על פי כללי מכון מחייב הצללה, לכן כל הכסף יוקדש למתקנ

 התקנים.

  9/9החברות עמן נפגשנו קיבלו בקשה לקבלת הצעות מחיר, אותן עליהן להגיש לנו עד  5כל .

 לאחר מכן הצוות המטפל ידון בהצעות ויבחר בהצעה המתאימה.

  אם מבין התושבים יש מישהו נוסף שמעוניין ליטול חלק בהליך בחירת ההצעה הטובה ביותר

 (.050-7567117 –וליווי הפרויקט, מוזמן לפנות אלי )זאב 

 



 

 .נמלת האש .7

  5בתים. הטיפול בנושא מורכב ויקר מאוד. נפגשתי או שוחחתי עם  40קיבלנו פנייה של כ 

יפול, קיבלנו הדברה. עקב העלות הגבוהה מאוד של הטמדבירים שונים, כולם בעלי רישיון 

 אש"ח. מעריך כי נוכל 100עד כ  של עשרות אלפי שקליםהמלצות שונות, והצעות מחיר בטווח 

 לגבש החלטה סופית בשבוע השני של ספטמבר.

 

 . פרויקט עבודת נערים בזמני חופשות .8

ער שפנו לוועד לבצוע ניסיון של פעילות יפה תוצאה של חשיבה משותפת של מספר הורים ובני נו 

תקצב את כניסיון וגם ההצעה קיבלה אישור מוועד האגודה  בימי חופשות.עבודת נוער בגינון 

. היוזמה לוותה על ידי מספר אנשים, אבל בעיקר על ידי מיכל ומוטי ₪ 15,000בסכום של  הניסיון

ם רכישת כלי העבודה ובגדי , כמו גתםלנערים עבור עבודעל פי חוק דהן. התקציב כלל תשלום 

הכניסה לקיבוץ ועד בית הספר האלה לא היה יכול וכל מי עבר בשעות הבוקר מ עבודה וכובעים

 להתעלם מהמראה "החלוצי" והשינוי שעבודת הנערים עשתה לכניסה ליישוב.

שבועות.  3שעות לאורך  436נערים ונערות שעבדו בסה"כ  28: השתתפו מהפרויקט מעט נתונים

 זאת הייתה גם מסגרת התכנית כולה. 

 

 

 ונסיים בברכת פתיחת שנת לימודים מוצלחת ובטוחה 

 
 ,זאב                                                       

 בשם וועד האגודה הקהילתית
     

  
 

 עידכון מנציגינו במליאת המועצה
 שלום לכל בית כפר מנחם,

ברצוננו לשתף על הנעשה במליאת המועצה האיזורית ובנושאים העיקריים שעל הפרק. הן נושאים 
נושאים הקשורים ישירות לכפר מנחם. לפני שנתחיל, נפרט בקצרה באילו תחומים כל כלליים והן 

אחד מאיתנו עוסק במסגרת עבודת המליאה והוועדות. מליאת המועצה סוקרת, דנה ומצביעה על 
הנושאים השונים העולים בפניה. כמו כן, קיים מידע רב באתר המועצה וכל מה שנותר למי שמעוניין 

 א הרלוונטי ולקבל רקע:הוא להכנס לנוש
 טלי מגידש: חברה בוועדת החינוך ובוועדה למלחמה בנגע הסמים המסוכנים .1

 לירון שקד: חבר בדירקטוריון החברה הכלכלית של "יואב" ובוועדה לאיכות הסביבה. .2

 דרור אבודרם: חבר הנהלת המועצה, הוועדה לשימור אתרים, וועדת המלגות וועדת המכרזים. .3

 
 הכנסות המועצה

אזור התעשייה י.ש.גת ממוקם בקריית גת, בחלקה הדרום מזרחי של העיר, בין מסילת רכבת  .1

 ישראל

והוא כולל שטחים שהועברו לקריית גת מהמועצות האזוריות שפיר, יואב ולכיש במטרה  6לכביש 

עת  1995לפתח אזור תעסוקה מניב. תהליך הקמתו של אזור התעסוקה המשותף החל בשנת 

קריית גת, יואב ושפיר לשינוי גבולות וחלוקת הכנסות מאזור התעשייה  נחתם הסכם בין



לקריית גת והשאר  38%המתוכנן. חלוקת ההכנסות מאזור התעשיה לפי ההסכם הייתה 

למועצות האזוריות לפי חלוקת השטח. במהלך שני העשורים אשר חלפו מאז, הוקמו מעת לעת 

האזורית בדבר חלוקת ההכנסות מאזור  ועדות חקירה במטרה לבחון וליישב את המחלוקת

התעסוקה י.ש.גת, כאשר לא פעם טופלו המחלוקות גם בערכאות משפטיות. )הכסף עובר 

לקריית גת והיא אמורה להעביר אותו למועצות לפי המפתח. פעמים רבות, לא העבירה עיריית 

כי ועדות אלו ק.גת את הכסף ובכל פעם מונתה ועדה לבחינת חלוקת ההכנסות.(. יש להדגיש 

מההכנסות של י.ש.גת הינן של  59%היטו עם השנים את הכף לטובת קריית גת כך שכיום כ

מתחלקים בין יואב, שפיר ולכיש. הועדה האחרונה סיימה את דיוניה  41%קריית גת, ויתר 

מכספי אזור התעשיה, למרות כל הסכמי העבר, יעבור  100%והחליטה כי  2019בתחילת 

 2021וב  7%ירד החלק של יואב מההכנסות ל  2020שמעות המעשית היא שב לקריית גת. המ

. שר הפנים סמך ידיו על החלטת הועדה ופנה לשר האוצר לאשר אותה. )חתימת שר 0הוא יהיה 

האוצר נדרשת בכדי לשנות ההכנסות( המועצה פועלת בנושא ביחד עם "שפיר" ו"לכיש" 

בהכנסות עשויה להשפיע על יכולת המועצה להמשיך בערכאות בניסיון לשנות ההחלטה. הירידה 

 ולתמוך בתקציבים לישובים ובפעילות המועצתית הרגילה. 

(: המועצה מקדמת וממנפת, כחלק מפיתוח כלכלי ומתוך Y-PARKפארק תעסוקה יואב )פת"י /  .2

רצון לבנות עוגני תעסוקה והכנסות, תכנית הרחבת אזור התעשיה שצמוד לאגדתא ולמנפטה 

 ם:מדרו

 (. ניתן לראות הפרסומים בנושא. 40שיווק המגרשים החל )בעיקרו באזור שקרוב לכביש  .1

ביוני פורסם מכרז לביצוע עבודות תשתית ופיתוח ציבורי. מליאת המועצה אישרה את  .2

 ההיטלים השונים לפיתוח. 

הפעילות הראשונה באזור החדש הינה בניה של מרכז שירות ומכירה ארצי של וולוו אותו  .3

והשניה  383. לאזור התעשיה יהיו שתי כניסות. האחת מ 383ולנו רואים מכביש כ

. לכשיקום הפארק, בשנים הקרובות, נוכל להנות הן מאזור תעסוקה קרוב והן 3מכביש 

 מההכנסות ממנו.
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לסיכום בנושא הכלכלי, המועצה נאבקת בצמצום המשמעותי של ההכנסות מאזור התעשיה קריית גת 
ומקדמת את פת"י ככל הניתן בכדי לקבל ממנו הכנסות מוקדם ככל הניתן שיקזזו חלק מאובדן 

 ההכנסות.
 תשתיות:

לסלילת מסילות רכבת חדשות לטובת רכבות "מסילות מהירות לב"ש": המדינה מקדמת תכנית  .1

מהירות שיחברו את המטרופולינים הגדולים האחד לשני ללא תחנות ביניים. "זכינו" שהמסילה 

. המתכנן )אתייחס לכך 6לב"ש תעבור לידנו. המשמעות היא תוספת שתי מסילות ממזרח לכביש 

הסוללה המזרחית של כביש במכתב נפרד לציבור עם כל הפרטים( המליץ על חלופה שתרוץ על 

(. אנחנו הגשנו הן 6, בקו הגובה של כפר מנחם )היכן שעוברת דרך הכורכר המקבילה לכביש 6

דרך המועצה והן בצורה עצמאית התנגדות לתוואי המוצע ודרשנו כי המסילה תסלל בחפיר של 

ב אם המסילה ולא בקו הגובה של הישוב. מיותר לציין מה המשמעות לאיכות החיים בישו 6כביש 

תרוץ בקו הגובה. אין ביכולתנו וגם לא נכון להתנגד עקרונית לקו הרכבת. הוא רק צריך להיות 

 במקום הנכון...

 500, אולם של כפי שראינו וגם דווח, בימים אלה הסתיימה בניית אולם הספורט ב"צפית" .2

 בה עם חדרים לפעילות חוגי ספורט ומחול.מקומות ישי

השדות" שמוקם בימים אלה ב"נגבה" יפתח במהלך השנה ויתן מענה לגידול ביה"ס היסודי "נוף  .3

 הדמוגרפי המשמעותי במרכז ובמערב המועצה.
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בכדי להגביר את ניצול מי הביוב, החליטה הממשלה לפני מספר שנים כי מי   :תכנית האב לביוב .4

תם. מתקני הטיפול הביוב שעד כה סוננו סינון שניוני, יחוייבו בסינון שלישוני שיעלה את איכו

מי  מפיקים )באחריות המועצה ושניים באחריות היישובים חמישה(שבתחומי המועצה היום 

שקבעה הממשלה. טיב מי   םהכללים החדשי קולחין אשר לא עומדים באיכויות הנדרשות על פי

ית למים. תוכנ מונע מהחקלאים לקבל היתרי השקיה לכלל הגידולים וניצול מיטבי הקולחין הקיים

האב לביוב שאושרה, נותנת מענה לבעיה הן ברמה הטכנית והן ברמה הכלכלית )מתקני טיהור 

וקווי הולכה למתקן מרכזי במועצה הם בעלי עלויות גבוהות ביותר( ועל כן, יוזרמו שפכי המועצה 

טיהור שפכים( מחוץ למועצה: למט"ש נשג"ב יופנו שפכי צפון  האזורית לשלושה מט"שים )מתקני

המועצה, ולמט"ש קריית גת יופנו שפכי דרום המועצה.  עצה, למט"ש שפיר יופנו שפכי מרכזהמו

מיליון שקל שהמועצה  60לצד החובה לבצע, תוכנית השדרוג הכוללת נאמדת בעלות עתק של כ־

מחד חוייבה לבצע ומאידך לא יכלה לעמוד בעלויות גבוהות אלה. לאחר מאבק של המועצה מול 

, לא הייתה 8פריפריאלי של "יואב": -כלכלי-שתיות ביוב )על פי הדרוג החברתיהמינהל לפיתוח ת

 43%המועצה זכאית כלל למענקים ממשלתיים( התקבל בסופו של דבר מימון המדינה ל 

מה שיקטין את העלות לתושב במועצה. מערך הביוב החדש יחייב תחשיב מחודש וגבוה  מהעלות

את המועצה החליטה כי נכס חדש יחויב בדמי התקנה, ואילו יותר של עלויות הביוב ב"יואב". מלי

נכס ששילם בעבר את מרכיבי היטל הביוב במימון הקמת המערכת הקיימת, לא יחויב פעם 

מרכיבי החיוב כאזור כוללני אחד בכל המועצה. כפר מנחם יחובר  נוספת. החיוב יהיה אחיד לכל

 .2021למערכת לפי הלו"ז הקיים במרץ 

 ית לאשכול הצפוני:עיקרי התכנ

מנחם ורבדים -הריף, מרכז יואב, כפר-עזי, כפר-הרחבת קווים מאספים, חיבור אל .1

 לתשתית נחל שורק והזרמה למט"ש נשגב. )ממוקם בקו אוירי בין יד בנימין לגדרה(

 מנחם ורבדים.-ביטול המט"שים: כפר .2

 הנחת קווי הסניקה ושדרוג תחנות השאיבה. .3

 איכות החיים והסביבה
ם משוטטים: לנוכח התגברות התופעה של כלבים משוטטים בתחומי המועצה, היוצרים כלבי .1

מפגעים סביבתיים וסיכון לתושבים מתבקש הנהלת המועצה ממליאת המועצה אישור למדיניות 

האכיפה של העבירות בנושא כלבת ופיקוח על כלבים באמצעות קנסות מנהליים בהתאם לתקנות 

מונה חיים טל למפקח בנושא כלבת ופיקוח על כלבים. ברמה  העבירות המנהליות. כמו כן,

המשמעות  המעשית, החוק מסדיר את כלל הנושאים הנוגעים לכלבים ואת אחריות הבעלים.

על כלב משוטט "הכלב יצא  ₪  500המעשית בחיי היום יום שלנו היא קביעת קנס מנהלי בסך 

 וט בו" לשון החוק.מתחומי החצר ולא היה קשור ברצועה לאדם שמסוגל לשל

קמינים מוסקי עץ: נושא זה הוא נושא "חם" הנדון בישובים רבים ומהווה מקור לחיכוך בין שכנים,  .2

בדומה לנושא הכלבים.  מליאת המועצה אישרה כי "הוועדה המקומית לתכנון ובניה, תקדם 

ום החרפת הנחיות מרחביות אשר יטילו מגבלות על הקמת קמינים ביתיים באזורי מגורים לצמצ

 איכות הסביבה, מניעת)המפגע ביישובי המועצה ויובאו לאישור המליאה. הוראות חוק עזר ליואב 

,מקנות למועצה סמכות לדרוש סילוק או  2019-, התשע"ט(מפגעים ושמירה על הסדר והניקיון

ביטול של קמינים בשל יצירת ריחות או עשן המזיקים לבריאות, כל שכן כאשר אלו הוקמו שלא 

בהיתר." מעבר ללשון המשפטית, ריאלית, אם אדם הקים או חרג מתקנות הועדה המקומית 

לתכנון ובניה, ואם ניתן להוכיח חריגה, אפשר בתהליך משפטי ארוך להגיע לצו הריסה. גם 

בנושא יצירת העשן המזיק לבריאות האכיפה אינה פשוטה. צריך שיגיע פקח בדיוק כשהקמין 

פעלים בשעות ובימים שהפקחים אינם עובדים: לילה ושבת(, יקיים עובד )לרוב הקמינים מו

מדידה עם כלי מדידה ושיוכיח גם שזה יצא מארובה מסויימת.... ועדת התכנון של יואב הוציאה 

חייבות שבהיתר הבניה )או דלק אחר שיאושר(. ההנחיות מ הנחיות המאפשרות קמין המוסק בגז

עצים בקמין. זוהי הנחיה לעתיד ואינה רטרואקטיבית. בסופו יופיע כי חל איסור מוחלט על שריפת 



של דבר אנחנו חוזרים ליחסי שכנים שהחוק מתקשה לפתור: מחד, לא ניתן לאלץ אדם שכבר יש 

ברשותו קמין עץ לפרק אותו מאידך, שימוש בעץ יבש וניסיון להפחתה בשעות השימוש יקלו על 

 הנפגעים מקמיני העץ. 

 

 חינוך:
יום בשעה טובה תחת כל מגבלות הקורונה. התכנית מורכבת מאוד מכלל הים החלה דשנת הלימו .1

ההיבטים. כאשר לכל בית ספר ולכל שכבת גיל יש את האתגרים שלה. מליאת המועצה קיבלה 

סקירה מפורטת מכל בתי הספר על ההיערכות לקראת פתיחת השנה: הן מבחינת המענה 

 דם בבית הספר, הסעות, ביטחון, תשתיות וכד'.לאתגרי הקורונה, הן בנוגע לאיוש כח הא

וועדת סלע: וועדה שהוקמה ומטרתה להגדיר מהם הצרכים בכדי לאפשר תנאי למידה מיטביים  .2

לאור ההמלצות כך לדוגמא  2020ב"צפית" הוועדה הגישה המלצותיה והמליאה תקצבה בתקציב 

ת הפיצול ולהקטין באופן מעשי ניתנו ל"צפית" תקציבי שעות נוספים בכדי להגדיל את מספר שעו

את מספר התלמידים בכיתה. כרגע לאור מגבלות הקורונה נושא זה הוא פחות משמעותי אבל 

נדרש אליו לכשנחזור לשגרה.  החברים בוועדה:  עופר סלע, סגן ראש המועצה ביחד עם 

חיצוני, טלי יענקלה, מנהל מחלקת החינוך, גיורא מרקר יו"ר הועד המנהל, ד"ר איציק כהן יועץ 

 מגידש שלנו ונדב כהן מרבדים כנציגי ציבור

בחינת שינויים מבניים ובחינת רשת חינוך לתיכון צפית: בהמשך  –השכלה תיכונית ביואב  .3

לניירות עמדה של ועדת החינוך שאושרו ע"י הנהלה ומליאה לבחינת רשת חינוך לתיכון צפית 

לבחינת הנושא פר השש שנתי הוקם צוות ולבחינת הקמת תיכון נוסף במועצה/ פיצול בית הס

 –נו. הצוות החל בעבודתו אך לאחרונה. הצוות המורכב מ: ראש המועצה והאם רלוונטי בעבור

עופר סלע, נציג הנהלה ומליאה שאינו חבר בוועדת  -דר' מטי צרפתי הרכבי/ סגן ראש המועצה 

פינגולד, נציגים מהנהגות ההורים, קידר  -דרור אבודרם, נציג מליאה, חבר בוועדת חינוך  -חינוך 

גיורא מרקר, נציגים  -דודי בירן, מאיה אורן, יו"ר וועדים מנהלים בתי ספר  -חברים בוועדת חינוך 

מהנהלת צפית )נטע וצפריר( ומחלקת חינוך )ינקל'ה(. הצוות ייפגש עם מומחי תוכן ויועצים שונים 

 טרם גיבוש המלצתו. 

ישיבות המליאה והנהלת המועצה למי שרוצה להעמיק. מצ"ב קישור לפרוטוקולים של  .4

https://www.yoav.org.il/objDoc.asp?PID=546967&OID=560174 

 
 בברכת שנה טובה ומתוקה ובריאה לכל עם ישראל ולנו,

 טלי, לירון ודרור
 במועצה אזורית יואב. נציגי כפר מנחם

 
 

*************************************************************************** 

 לברכה, לנועה וענת, למורן וצחי וכל המשפחה    

 גפן.ברכות חמות להולדת  הבת, הנכדה והנינה                 

******************************************************************************** 

https://www.yoav.org.il/objDoc.asp?PID=546967&OID=560174


 חץו החטיבה הצעירה גבע-מהנעשה בחינוך החברתי 
 

 אנחנו בימים האחרונים של חופשת הקיץ ובעיצומן של ההכנות לקראת הפתיחה של שנה הבאה.

ד' בילו במהלך הבוקר במשך ששה -חופשת הקיץ עברה עלינו באופן קצת שונה, ילדי שכבות א'

. במהלך 16:00ומה אספנו אותם לגבע להמשך פעילות עד השעה שבועות בקייטנת בית הספר ובסי

השבוע האחרון של הפעילות בחינוך החברתי לאחר שהסתיימה קייטנת בית הספר, נהנו הילדים 

 .16:00משבוע של ימים מלאים בגבע מהבוקר עד 

ם בשבוע ו'( קיבלו מענה קהילתי שלא במסגרת קייטנה והגיעו לפעילות ליומיי-ילדי חץ )שכבות ה'

בחצאי קבוצות. כאן המקום לפרגן לנציגי הוועד בחינוך, נציגי  פורום החינוך ונציגי צוות קורונה בישוב 

שהבינו את המשמעות בחשיבות של מתן מענה חברתי לילדים בתקופה זו ועזרו בחשיבה ומציאת 

 פתרונות על מנת שלא נצטרך לסגור את הפעילות לילדים בצורה מוחלטת.

קורונה אילצו אותנו להישאר במסגרת הישוב ולא התאפשרה יציאה לאטרקציות מחוץ מגבלות ה

לכותלי הישוב. הצוות ישב על תוכניות הקיץ והשקיע בהן מחשבה רבה, כל הפעילויות נעשו 

וון : בריכת בוץ כמיטב המסורת, במסגרות קבוצתיות. עם כל המגבלות הילדים חוו קיץ עשיר ומג

מופע כשרונות צעירים, לילה לבן, טיול עששיות, סדנאות שוקולד, סדנאות דרמה, פעילויות מים ועוד 

 ועוד....

מדריכים רובם צוות ותיק הממשיך  10שנת תשפ"א תיפתח בראשון לספטמבר, צוות גבע/חץ מונה 

 34מדריכים חדשים. השנה עולים מגן דקל  שנה נוספת של הדרכה אליהם מצטרפים מדריכים מספר

ילדים לגבע א', מאחלים להם בהצלחה בהתאקלמות ובעליה לבית הספר והכניסה לחינוך החברתי. 

 ילדים בשש קבוצות.  155 -סה"כ בכל שכבות הגיל א' עד ו' צפויים לנו כ

לקבל את אנו נרגשים כמו בכל שנה לקראת השנה החדשה ונערכים במרץ להכין את הבתים ו

 הילדים.

 בברכת שנה טובה,

 כנרת אמויאל

 מנהלת החטיבה הצעירה של החינוך החברתי

 

  



 מועדון נעורים

 עדכן על פעילות המועדון: אבנר דביר

באמצע הסגר הראשון עזב מדריך המועדון ואני גויסתי להחליפו. תפישתי הייתה )ועודנה( שעדיף 
 חוץ(.שהמנהל יהיה תושבי הישוב )ולא כמו בעבר מב

 .יתרונו של מנהל מהישוב בהכרות עמוקה עם המקום, האנשים, המשאבים וההיסטוריה
מורן ארז, נדב נבות, קים בן יצחק ורועי תל אור.  –החזרתי לעבודה את צוות המדריכים הקודם 

 -לדאוג שמועדון הנעורים יהיה פתוח המדריכים עובדים  יחד איתי בשכר והמטרה העיקרית שלנו 
 , לאחר שכל המסגרות התפרקו לנגד עיניו עקב אילוצי הקורונה.רתי לנוערעוגן חב

בתוקף הנסיבות אין אפשרות לקיים את מרבית פעילויות הקיץ, הוצאנו לפועל פעילויות שהתנאים 
 סרט, בריכה, משחקים מסיבת קיץ בפרלמנט )לגו"ב(. –אפשרו לקיימן 

מות בנפרד לצעירים ולבוגרים. משתתפים מעל ערבים בשבוע והפעילויות מתקיי 3המועדון פתוח  
 נערים. 120

 במועדון מתקיימות פעילויות מגוונות החל מבישול ... עד שיחות.
עומדים בפנינו מספר אתגרים:*פתיחת ההרשמה  לשנת הלימודים תשפ"א, *העברת המועדון למקום 

ר בענפי הקבוץ. אנחנו אחר בקבוץ )כרגע מקומו במרתף בית ילדים(, *דאגה לממשקי עבודה לנוע
 שמחים לגלות שיש היענות למרות הקושי.

הפעלת נוער זה מקצוע ויש הרבה דברים שלא הספקתי ללמוד, כרגע המינוי שלי זמני ועד שוועד 
 האגודה לא יהפוך את זה לקבוע אפשרויותיי מוגבלות.

 תינו.יוד האגודה נוכל לגשת ליישום  תוכנלאחר שהמינוי שלי יאושר כדין ע"י וע
 המתבגרים בישוב. 200נראה לי שעל הישוב לקחת ברצינות את צרכי 

 

 

 פרויקט גינון

 המשלב את הנערות והנערים בעבודה ביישוב. חודש אוגוסט הופעל פרויקט גינוןב
מטרת הפרויקט הייתה לתת מענה תעסוקתי לבנות ובני הנוער ובאותה העת לטפל בשטחים בכניסה 

 לכפר מנחם.
 א לפועל בזכות שיתוף פעולה של ועד האגודה ובזכות הנערים שהראו חריצות ואחריות.פרויקט זה יצ

 אנחנו תקווה שזו רק התחלה ובהמשך יהיה ניתן להרחיב את נושא התעסוקה של בני נוער ביישוב.
 מוטי ומיכל דהן                                                                                               

 

 
 



 נערים תיארו רשמים מהמיזם: 4
המיזם הזה נתן לנו ללמוד איך עובדים עם כלים ונתן לנו לקחת אחריות. עבדנו כל משמרת  ור:דין נא

 משמרות. 6עשיתי  11.00עד  7.00 -שעות מ 4
עבדנו יחד.  –והגענו לשער הקבוץ שם חיכה לנו מוטי וכל החברים  6.30 -כל יום קמנו ביואב קורן: 

 שעות. 4משמרות של  6. עשיתי הביאו לנו מים קרים ותמיד הייתה אווירה טובה
 למדתי לעבוד עם המון כלים ולמדתי מה זו עבודת צוות.

 תודה למוטי ומיכל על ההזדמנות.
הפרויקט נתן לי מקום טוב יותר לגור זה התבטא בכך שנתנו לנערים עבודה יובל פימונטל: 

 ושהצלחנו לעשות מקום יפה וטוב בישוב.
ל אפשרות להתנסות בעבודה למען הקהילה, זה לא שאתה הולך : המיזם נתן לי קודם כיונתן ארליך

 לעבוד בעיר, פה אתה רואה את התוצאות ע"י הבית שלך.
 התנסות בכלים מכניים. –הבט נוסף 

 אני מקווה שיהיו עוד מיזמים כאלה אני מאמין שזה טוב לנוער.

  
          

 בקן המקומי

 עדכן:יונתן פיינר 
 יות הקיץ ביולי.לאור מצב הקורונה התבטלו פעילו

ימים באופן עצמאי בקן. השתתפו חניכים העולים לכתה י.  3בחודש אוגוסט קיימנו קורס הדרכה בן 
 התגובות מצד החניכים והוריהם מאוד חיוביות.

 כרגע, אנחנו נערכים לפתיחת השנה הבאה כשאיננו יודעים עדין כיצד היא תראה לאור ההתפתחויות.
שות כל מה שביכולתנו במסגרת ההנחיות. אנו עובדים גם מרחוק אנחנו מתחייבים להמשיך לע

 ומשקיעים בחינוך הנוער.
תרחישים  3-על אף שאיננו יודעים מה יהיו ההנחיות הבריאותיות והגבלות ההתקהלות, אנו נערכים ל

 שונים בהם נוכל לפעול בהתאם. אנו ערוכים ומבצעים התאמות אחרונות לפתיחת השנה.
במאבק להחזרת פעילות תנועות הנוער בחודש יולי. מאבק זה צלח ואכן נכון  בנוסף, השתתפנו

  לעכשיו ניתן לפתוח את שנת תשפ"א בפעילות של תנועות הנוער.

*********************************************************************************************, 



 בסימן שינוי, חדשנות ועדיין הרבה סימני שאלה - שנת הלימודים תשפ"א -ב"צפית" 

 
נראה שזהו הדבר היחידי ספטמבר, אך כב באחדשנת הלימודים הקרובה צפויה להיפתח כבכל שנה 

נה לות והדרישה לקפסולות, ריחוק, הגשיישאר זהה לשנים עברו. הקורונה עדיין כאן ואתה ההגב

מוגברת ועטית מסכות. בצפית הוחלט על קונספט מעניין שצמח מתוך הבנה שישנה חשיבות קריטית 

ציונל הוא ללמד כמה למפגש, לעיניים, לחיבור, לנוכחות בבית הספר. לכן, במאמצים גדולים הר

שיותר בבית הספר במתכונת של חצאי כיתות כשבעצם מערכת רגילה שבעבר נלמדה במהלך שבוע 

אחד, תתפרס כעת על שבועיים. הלמידה תהיה במשמרות, משמרת בוקר ומשמרת צהריים. הלמידה 

בתנאים  -אם תהיה, תהיה מצומצמת מאוד. צוות צפית מודע לאפשרות של סגר, בידוד וכ"ו -מרחוק

 אלו, הלמידה תהיה חייבת להתקיים מרחוק. 

לכן, במהלך החופשה עמלו הצוותים המקצועיים להרחיב ולהעשיר את ארגז הכלים ללמידה מסוג 

יש בו המון  -פיזית בבית הספר, חיבור פנים אל פנים-זה. הצוות בצפית מאמין כי למידה פרונטאלית

וונים, הן ביצירת קשר ואמון עם הצוות החינוכי, קשר יתרונות. הן בלמידה: במענים לחניכים המג

גם אם  -והן בחלק החברתי החשוב כל כך. המפגש החברתי  המייצר מקום בטוח עבור החניכים

בקבוצה מצומצמת יש בו למידה, מקום להתייעצות, להתפתחות, לעשייה חברתית. בגיל ההתבגרות 

המפגש הפיזי עמה, הוא פלטפורמה חשובה  קבוצת השווים מהווה סוכן חברות משמעותי ביותר,

 להכרות ולמידה על עצמי, להתפתחות דימוי עצמי, להתנסויות חשובות ביצירת קשרים ועוד...

אז זוהי בקצרה ממש המשנה המתוכננת לשנה הקרובה וכעת נותר לקוות שהמציאות תאפשר לה 

 להתממש....

 לימור חסון                                                                                 
 



 שנה מאתגרת, מגוונת ומשמעותית

 על עבודתן במהלך השנה. , הן מספרות סיימו שנת שרותגאיה סעידי ושירה סעידי 

טיפולי בן שמן. בכפר פנימייה  טיפולית. החניכים   -אני עשיתי שנת שרות בכפר הנוער החקלאי גאיה

 ם קשיים בביתם, ומגיעים לכפר דרך שרותי הרווחה, או ישירות  לכפר בעצמם.המגיעים לכפר חווי

ח' והייתי בעיקר כמו אחות בוגרת  –חניכים )שהגיעו דרך הרווחה( מכתות ז'  12אני הדרכתי 

בשבילם. העברתי להם פעולות ככיף והם ידעו שאני כתובת שאפשר לפנות אליה כשצריך וגם לשתף 

הרבה יותר חופשיים לפנות אלי מאשר למדריכיהם )בדרך כלל לא העלו  בענייניהם, הם הרגישו

 בעיות שחייבו דיווח(.

נכנסתי לעבודה ישירות, עם הסבר של כמה חוקים ופעלתי לפי האינטואיציה שלי, חוץ  מזה עבדתי 

 ברפת, כל יום הייתה לנו משמרת רפת עם חניכים.

ילם אוזן קשבת שאפשרה להם לפרוק ולשתף נתתי לחניכים הרבה אהבה ותשומת לב, הייתי בשב

בקשיים ובבעיות שלהם .לימדתי אותם גם פרק בעניין ההתנדבות ועזרה למדינה, דברים זרים להם 

 מאוד.

קיבלתי פרופורציות לדברים שקורים לי אישית, התבגרתי מאוד וזכיתי בעוד  -השנה נתנה לי המון 

 זכור אותם ויהיו לי חשובים.בנות(, שתמיד א 8 -בנים ו 4אחים קטנים ) 12

לפני שהתחלתי שמעתי המון על שנת שרות ועל בן שמן, בת דודתי אבישג לוי המליצה בחום על 

המקום, שיש בו הרבה מתנדבים. הצוות הטיפולי בכפר מאוד מעריך את השינשינים ונותן לנו 

נוכיים והייתי חלק להרגיש שאנחנו חלק מהצוות המטפל. השתתפתי בכל הישיבות של הצוותים החי

 חינוכי שעובר כל חניך.  -מהתהליך הטיפולי

בתקופת הקורונה נשארו חלק מהחניכים ואני איתם והיינו כח עבודה במשק עבדתי ברפת שתי 

 חליבות ביום, בלול ובחממה.

 

אני עשיתי שנת שרות ב"עמותת עמיחי" בהוד השרון. העמותה מטפלת בבעלי צרכים מיוחדים  שירה

 , נערים ובוגרים. ילדים –

 ראיתי ושמעתי המלצות על העמותה והעבודה בה, הלכתי לכנס הכנה ונדלקתי.

 הקבלה מאוד קשה, יש מיונים שלא כולם עוברים, מי שרוצה את זה, זה שווה את הכל.

העבירו לנו סדנאות והרצאות לקראת השנה  –שבוע לפני תחילת שנת השרות היה לנו שבוע הכנה 

וד למדתי לאט לאט מה הם צריכים ואיך לעזור להם, למדתי גם מה הם  אוהבים וכשהתחלתי לעב

 לעשות, מה הנושאים שמעניינים אותם ואלו פעולות כדאי לעשות להם.

 עבדתי בכמה מסגרות ופגשתי ילדים, נערים ומבוגרים בעלי צרכים מיוחדים.



אחרי בית הספר, בנוסף, עבדתי  בבית ספר לחינוך מיוחד בכפר סבא הפעלנו מועדונית לנערי תיכון 

גם בקבוצות חברתיות של אוטיסטים בתפקוד בינוני ונמוך ובסופי שבוע עבדתי בדירה של עמיחי 

 שנים. 21דיירות מעל גיל  6שמתגוררות בה 

אני חושבת , שהחניכים קבלו ממני הרבה אהבה ותשומת לב, הם נכנסו לליבי.  גם אני קיבלתי  מהם 

אני מרגישה שתרמתי, אבל לא פחות גם יצאתי נתרמת .ברגע שהתחלתי לעבוד המון חום ואהבה, 

 איתם התאהבתי בהם  ונקשרנו. 

במשך חודשיים )של הקורונה( סגרו את העמותה, כי האוכלוסייה בסיכון גבוה, עבדתי בכל בו 

 ושמרתי אתם על קשר בזום ובטלפון.

 

ונה עם עוד חברים בשנת שרות היא מעבר להתנדבות והתרומה שלנו לחברה, גם החיים בקומ

 חווייתית ומאתגרת.

זו שנה, שכגודל הנתינה כך גם עוצמת הקבלה, אתה מקבל המון כלים לחיים ואנחנו ממליצות למי 

 שרוצה להתנסות ולהשקיע. 

אנחנו מרגישות שאנחנו מגיעות לצבא יותר בוגרות ומנוסות ועם מוכנות ומוטיבציה גבוהה לשרת 

 ולתרום.

                                                                            

 

  



 דברי פרידה ממנהלת הגיל הרך

 ,יקרה מנחם כפר קהילת
 

 האחרונות השנים בשלוש .הרך הגיל כמנהלת תפקידי את מסיימת אני ,שנים שלוש בתום
 .בראשה לעמוד גאה שהייתי מערכת המופלא החינוך צוות עם ביחד להוביל זכיתי

 

 בשנים שהובלנו והארגוניים החינוכיים התהליכים מכלול את מועטות במילים לסכם קשה
 -וסיפוק שמחה אותי וממלאים איתי שנשארים העשיה כל מתוך רגעים ישנם ,זאת עם .אחרונות

 ,דמיון במשחק קועיםש וילדות ילדים ,האות שגידלה המטפלת על בחום מתרפקת ילדה
 צוות ,בפניהם הנפתחת לחוויה מרותקים והילדים מפגש מעבירה גננת ,בקולה שרה מטפלת

 הורים ,מנחם כפר בבריכת לשחות לומדים וילדות ילדים ,חינוך על ועניין בלהט משוחח חינוכי
 שחקמ ,בטיול הטבע יפי את מגלים ילדים ,והדדיות קירוב בה שיש משותפת בפעילות וילדים

 הילדים את ומלמדת גישור עורכת גננת ,ומפסידים מנצחים בלי וצוות ילדים של כדורגל
 לשמיים משאלות בלוני מפריחים 'א לכיתה העולים חובה גן ילדי ,והתחלקות כבוד על והילדות

 .וזקופים קורנים והם
 

 .חדשים עולמות לגלות הציפייה ,יום לעוד השמחה ,בעיניים הניצוץ ,האדם אהבת
 עליות בה יש .התהליך אחרי הרבה נקטפים הפירות ,וארוכה מפותלת היא החינוך לאכתמ

 שבאמנות היופי גם זהו אבל ,לעולם מסתיימים אינם והארגוניים החינוכיים והאתגרים ,ומורדות
 .והגשמה לשינוי מקום תמיד בה שיש ,זו מיוחדת

 
 הדרך לאורך המערכת של התווך עמוד את שהיווה הרך הגיל לצוות להודות מבקשת אני

 לב הוא ,המחנכות צוות ,ואתן אתם .והמסורה המקודשת החינוך בעבודת יום מידי וממשיך
 ,שבהם הטוב על וילדה ילד כל בראיית ,והאמון הקשר ביצירת -הרך הגיל מערכת של ליבה

 תאח כל .ועוד ועוד והעצמאות המסוגלות ,העצמי הדימוי בפיתוח ,שלו והחקר העולם בגילוי
 .חייהם להמשך משפחותיהם ושל הילדים של הילדות מעולם נפרד בלתי חלק הוא מכם ואחד

 להדהד שימשיכו ואהבה אמונה של זרעים -זרעים לטמון הצלחתן ומורכבים ארוכים בתהליכים
 .אתכן ואוהבת בכן גאה ,כמותכן אין .לעתיד ולהשפיע

 
 אותי שליוו ,השונים נציגיה על הרך להגי של פעילה להנהלה ובעיקר ,החינוך לפורום גם תודה

 .ותהליכים משברים ,שינויים בעת המערכת את לצידי והובילו ,ולב יד ,כתף נתנו -הדרך לאורך
 את ומקדמת ,רציני באופן מבקרת ,מפרגנת ,תומכת -שכזו בהנהלה לזכות מאליו מובן לא

  .מנחם בכפר החינוך
 רגישה בהובלה החינוך במעטפת נמצא שתמיד -דההאגו ר"יו -לזאב -החינוך להנהלת מיוחדת תודה

 שהיא לכנרת ,לה שניה שאין ימיני יד ,ואהבה תבונה מלאת -החינוך מזכירת לקארין ,ומשמעותית
 ואשר ,לעשור מעל כבר שלנו הפדגוגית המדריכה לפנינה וגם ,כקשים קלים בימים וחברה שותפה
 והצוות ההורים עבור ,עבורי והכוונה ידע לש שופע מעיין היותה על -במערכת תפקידה את מסיימת
 .החינוכי

 
 הזה במסע כי תקווה וכולי ,החינוך מערכת את להוביל לי שניתנה ההזדמנות על מודה אני

 .מאמינה אני בה החינוכית ולדרך שלי לעשיה עקבות מנחם בכפר ולהשאיר להשפיע הצלחתי
 .החדשה בדרכה גדולה לחההצ בתפקיד אותי המחליפה אדלר-אברמסון לשחר מאחלת אני

 שחר ואת הרך הגיל מערכת את ללוות אמשיך הגדולה לשמחתי כי אעדכן זו בהזדמנות
 .והפדגוגיה הניהול בתחום כיועצת

 .ושגשוג צמיחה של טובים ימים מנחם כפר לקהילת מאחלת אני
  ,נעימה קיץ חופשת בברכת

 מיכל                                                                                                 



 בתרבות

 
 מעדכן: שי ארליך

 
 בחודש אוגוסט הקרנו בימי ג סרטים לילדים  )לפי ההנחיות( והפצנו קישורים לפעילויות המועצה.

  1.9 –בחגי תשרי אנו רוצים ערוך הרמת כוסית לקראת תשפ"א ובספטמבר מתוכננים מספר מופעים 
 ב שירה בציבור וכן מופעי סטנד אפ לנוער ופעילויות באוסישקין.גבי ברלין הנחה ער

 במקביל, הענקנו שי  לילדים  העולים לכתה א.
 

אורי אגוזי היה במשך זמן רב רוח חיה בפעילויות התרבות של כפר מנם עזר והוציא לפועל  פעילויות 
 והיה  שותף מלא להפקתן. אין לי ספק שהוא עוד  יקרא לדגל.

 ה  תודה על פעולתו והצלחה בדרך שיבחר.לאורי הרב
 

 אלה דברי הפרידה של אורי:

 חברות וחברים יקרים, 

החלטתי לסיים את תפקידי כנציג תרבות מטעם וועד האגודה, סיום זה אין פירושו שאני נפרד 
 מהאנשים.

 
שנות מגוריי בקיבוץ.  16אמשיך לקחת חלק ולתת כתף לאירועי התרבות כפי שעשיתי במהלך 

חלק פעיל ולהכיר האנשים בני הגילאים השונים דרך הפעילות התרבותית אשר כללה  נהניתי לקחת
לקיבוץ, ערבי מוזיקה, אירועי ספורט, הרצאות, סרטים ועוד, בטוח  80-מסיבות, טקסים, אירועי ה

 שלא הזכרתי את הכל.
 

ולתרום  אני מרגיש שרוצה להכיר מקרוב עוד היבטים של החברה הקיבוצית שלנו, על כל מרכיביה
 בתחומי עשייה נוספים.

 
 שלכם, אגוזי

 
 

 צרור ברכות
 –למתגייסים לצה"ל  יותם אורן, ליעם מילשטיין, ניר אייל שקד עמיאל, תומר שחורי 

 דרך צלחה ובהצלחה שובו הביתה בשלום.
 

אלון עוז, זיו חומסקי, עדן נאור, עמית  שרון, תמר פרן  –ים לשנת  שרות ליוצא

 שנה משמעותית ומעשירה.
 

 לנועם שניר היוצא למכינה קדם צבאית איחולי הצלחה.
 

אדון וילדיהם הראל, נועה, דולב ואביתר ברכת ברוכים  –לעידית, יהודה בר 

 הבאים והתערות מוצלחת.
 

 יאיר ברוכים הבאים והתערות מוצלחת. למיכל ואורן דביר מלצר ובנם



 



 

 כפר מנחם -צוות צרכים ייחודיים יישובי 

הוקם , בהמשך לעשייה היישובית הקיימת לקידום חוסן קהילתי ומתוקף מינוי של האגודה
 .לאחרונה צוות יישובי לתחום הצרכים הייחודיים

כגון צרכים , בתחומים שוניםמתכוון לצרכים אישים של האדם " צרכים ייחודיים"השימוש במונח 
כולל )התנהגותי -תחום רגשי(, ןלמיניהכולל אלרגיות , טווח המצבים הרפואיים)בתחום הבריאות 

 .והתחום התקשורתי( גויות מאתגרותהתנה
 

הטיפול והבריאות שבחרו לקחת חלק , שהוקם מורכב ממתנדבות מתחום החינוךהיישובי הצוות 

ומקצועי ומתוך אמונה ביתרונות ובמשמעות הרבה שיש לכך הן במשימה חברתית זו ממקום ערכי 

 "קיבוצי"נדגיש כי הצוות יפעל במקביל לצוות ה. עבור הפרט והמשפחה והן עבור הקהילה בכללותה

במטרה לתת , תוך מתן מענה משלים ובשיתוף פעולה מלא, ("אגודה השיתופית החקלאית"הקיים ב)

 .היעיל ביותר שנוכל לספק לכל פונה החברתי והארגוני,את המענה המקצועי 

הצוות היישובי החל פעולתו בשלב איתור הצרכים ובחינת המענים הנדרשים ברמת הישוב ובהתאם 

לכך החלה התערבות ברמת החינוך הבלתי פורמלי מתוך מטרה לאפשר לכל ילד הזדמנות שווה 

ה בתקופה טנה מספר פעולכפועל יוצא של מטרה זו תינק. ומותאמת לקחת חלק בעשייה החברתית 

סיוע בחשיבה , ה/ליווי וסיוע בבניית תכנית מותאמת לילד, הדרכות לצוותים: ביניהן ,הקרובה

להתאמת המרחבים הקיימים בחינוך הבלתי פורמלי כך שיתאימו לילדים עם רגישויות שונות כולל 

 .מציאת מרחבים לרגיעה ולהכלה

 

 :לים כיום בשטחמטרות נוספות שנקבעו בהתאם לצרכים שעו

דגש לתחום הפנאי )סיוע בהתאמת פעילויות יישוביות לשם אפשור השתתפות כלל התושבים  

 .(   והתרבות

 .קבוצתיים/גיוס נוער לטובת ליווים אישיים 

 .שבים בתחומים הקשורים הרלוונטייםהעשרות מקצועיות לתו 

 :הצוות ותחבר
    , 5643185-250 -יפעת שוקרון , 050-8388006 -נטע כץ לינדר , 054-2471207 -מיטל יפרח 

 4461227.         -054 -שירלי רביב , 050-5761268 -שירלי גבאי , 053-7344117 -שמרית נור 

 :מוזמנים לפנות לכל אחת מחברות הצוותמוזמנות ו

ורשים הורים לילדים עם צרכים הדכולל , ילאים להם צרכים ייחודייםתושבי הישוב בכל הג  

 !אנו מחויבים לשמירה על סודיות ופרטיות -התייחסות ומענה ברמת הפרט 

 .נשמח לשיתופי פעולה ככל שיידרש ולכל רעיון או יוזמה שעולים בהקשר זה -כלל תושבי הישוב   

 

 ,בברכת בריאות וחופשת קיץ נעימה

 וועד אגודת מתיישבי כפר מנחם, שובייצוות צרכים ייחודיים י

         



 :קהילת משפחות ויחידים בעמק יזרעאל –של ביני תלמי מקהילת "ניגון הלב"  תפילתו

 
באשמתם/האסורים המרותקים אשר גורשו מעבודתם/ המובטלים  א"אשרי יושבי ביתך, גולי גילם של

שמזונם מתת מנחה על סף  החרדים למקור פרנסתם/  האבות והאמהות שעם ילדיהם בביתם/
דלתם/ נפשם יוצאת לבני משפחת/ ואין איש הבא אל ביתם להיות שם איתם/ רק נפלאות המחשב 

הם שארית נחמתם/ באין להם קהילתם/ הם נושאים תפילה זכה לבריאותם/ שמע ישראל ותן ברכה 
ו תקווה שהרעה לעייפים על משמרתם/ לצוותי המרפא והביטחון הכורעים בעולה של חובתם/ תן בנ

 לעם בארצותם/ יבקשו לשפיות/יפתחו שוב גבולות של תקווה בין עם ו מוסדות הארץתחלוף וישיב
שלום לאומים ויאבדו כלי מלחמתם/ רק אדם לאדם ואדם לעולמו תהיה נחמתם/ רעות אחרת תצמח 

ם עוד לא נושי התמיבעולם שיחלים ממותם./ כלילי החורש מרעיפים אך טוב בסגולתם/ והניגון הא
יף להם הדרך בלכתם/ קשישים יהלכו ברחובות ילא  תם/ אז יקומו האנשים משכבם ות חלף, עוד

תזרח צדקתם,/ אלוהי הבודדים   משתה נגינתם/ וכנוגהלרכונים על משענתם/ נערים ונערות ישובו 
 והמבודדים אנא שמע לתפילתם."

 
 
 

 בראשית א' 
 אתגר קרת הוא סופר, במאי ותסריטאי.

 
 

  לברוא עולם מחדש

 

 מה קרה שם, בפסוק אפס?

אני זוכר את הפעם הראשונה שבה קראתי בתנך. הייתי בן שש ואחרי שסיימתי לקרוא את הפסוק 

 הראשון נעצרתי. הדחף החזק לא היה להתקדם לפסוק השני אלא לנסות להבין מה היה שם לפני.

הפסוק הראשון, בפסוק אפס, לפני השמים והארץ, לפני שהכול התחיל, לפני המילה המפחידה לפני 

הזאת, "בראשית". הרי לכל דבר בעולם, ידעתי כבר אז, היה משהו שהתקיים לפניו, משהו שהשפיע 

עליו, שגרם לו להשתנות, ופתאום המילה הזאת, שמשמשת תמרור אין כניסה ומונעת ממני לשאול 

 ם שם לפניה.מה התקיי

כבן לניצולי שואה הכרתי היטב את התמרור הזה, את המקום הזה שמכריז על עצמו כהתחלה, כדי 

שלא נאלץ להיחשף לזוועות שהתרחשו לפניו. גם התנך, הרגשתי, מסתיר איזה סוד, איזו טראומה 

הרי קמאית. משהו שהתחולל לפני המילה הראשונה הכתובה בו. המחשבה הזאת הפחידה אותי, ש

לא ידעתי מה היה אותו דבר נורא שאי אפשר אפילו לנסחו במילים, אבל היא גם מילאה אותי תקווה, 

כי היא בעצם גילתה שבנקודה מסוימת בזמן, ברגע שבו הדברים הופכים לנוראיים מדי, כל אחד יכול 

 להחליט ש"לא עוד".

 ד, אפילו אלוהים.כל אחד רשאי לעצור ולהתחיל שוב, לברוא את עולמו מחדש. כל אח

 

 הביאה לדפוס: רות שגיא                                                                                           


